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Besvarelse af spørgsmål nr. 816 (Alm. del) fra Folketingets Miljø- og 
Fødevareudvalg 
 
Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 816 (Alm. del), som 
Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg har stillet til justitsministeren den 
14. september 2023. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kim Edberg 
Andersen (NB). 
 
 
 
Peter Hummelgaard 

/ 
Maria Carlsson 
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Spørgsmål nr. 816 (Alm. del) fra Folketingets Miljø- og 
Fødevareudvalg: 
 

”Vil ministeren redegøre for antallet af domme og 
administrative beslutninger om frakendelse af retten til at holde 
dyr i Danmark for de år, hvori dyrevelfærdsloven har været 
gældende. Ministeren bedes opgøre besvarelsen fordelt efter, 
om der er tale om individer eller juridiske personer.” 

 
Svar: 
 
Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 
udtalelse fra Rigsadvokaten, der har oplyst følgende: 
 

”Rigsadvokaten har undersøgt muligheden for at trække 
oplysninger i Det Centrale Kriminalregister (Kriminalregisteret) 
om antallet af domme og administrative beslutninger om 
frakendelse af retten til at holde dyr i Danmark siden 
dyrevelfærdslovens ikrafttræden den 1. januar 2021 fordelt på 
fysiske og juridiske personer. 
 
Rigsadvokaten kan i den forbindelse oplyse, at der ikke i 
Kriminalregisteret findes frakendelseskoder, som omhandler 
retten til at holde dyr. I Kriminalregisteret findes der, for så vidt 
angår frakendelse i medfør af dyrevelfærdslovgivningen, kun 
frakendelseskoder, der angår retten til transport af dyr. 
 
Det er således ikke muligt ved et elektronisk datatræk at 
tilvejebringe de ønskede oplysninger. Det vil derfor kræve en 
omfattende manuel gennemgang af som udgangspunkt alle 
sager om overtrædelse af dyrevelfærdslovgivningen, hvis 
oplysningerne skal tilvejebringes.” 
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